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§ 124 

Redovisning av uppdrag Sänkt sjukfrånvaro 
Bakgrund 
I verksamhetsplanen för 2018 ingick tretton uppdrag, bland annat uppdraget 
om sänkt sjukfrånvaro som innebär att ”arbeta aktivt för att sänka 
sjukfrånvaron alternativt behålla en redan låg sjukfrånvaro. Varje förvaltning 
ska ta fram en plan för hur detta ska gå till med utgångpunkt från Sveriges 
kommuner och landstings och fackliga organisationers avsiktsförklaring för 
friskare arbetsplatser”. 

Överläggning 
Anne Elgmark och Ylva Gorton, kommunledningskontoret, redovisar 
uppdraget om sänkt sjukfrånvaro.  

Beslut 
Arbetsutskottet fattar inte något beslut med anledning av informationen.  
 

§ 125 

Motion från Christopher Dywik (KD); Dags för en ny 
vindkraftspolicy 
Dnr KS 2018/0853 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 21 november 2018, § 261. 
 
Samhällsbyggnadskontorets skrivelse den 31 oktober 2018. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Christopher Dywik (KD) föreslår i en motion att kommunens vindkraftplan 
uppdateras. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande över 
motionen. Av yttrandet framgår bland annat att i samband med 
kommunfullmäktiges beslut den 24 september 2018 att aktualitetspröva 
översiktplanen beslutades även att vindkraftsplanen ska uppdateras. I 
uppdraget ingår att se över riktlinjerna för generella skyddsavstånd till bostäder 
och att titta på konsekvenserna av att det nu ofta byggs högre vindkraftverk än 
vad som var aktuellt när planen togs fram. Arbetet med uppdateringen pågår.  

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämndens yttrande ska 
utgöra svar på Christopher Dywiks (KD) motion om att uppdatera 
vindkraftsplanen. 
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Motionen ska härmed anses besvarad.  

Protokollsanteckning 
Carl-Henrik Sölvinger (L) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
 
”Liberalerna välkomnar beslutad översyn av vindkraftsplanen. Vi vill inte som 
motionären föreslår från början fastslå minimalt avstånd till bebyggelse eller 
maximal decibel invid fastighet. Istället har vi sett det av yttersta vikt uppdatera 
vindkraftsplanen utifrån de nya högre verk som är aktuella i ansökningar idag. 
Den gamla vindkraftsplanen var baserad på verk med en maximal höjd om 150 
m. Idag förekommer verk på 250 m. Vindkraftsplanen behöver uppdateras 
med hänsyn till detta och eventuellt lämpliga områden för utbyggnad av så 
höga verk pekas ut. Påverkan på människa och natur av så höga verk har inte 
varit utrett och nuvarande plan således inget stöd i beslut om etablering av ny 
vindkraft i Kalmar kommun. 
 
Vi delar dock motionärens tankar på att inga verk bör tillstyrkas förrän 
vindkraftsplanen är uppdaterad eller att det kommunala vetot inte bör 
avskaffas.” 
 

§ 126 

Motion från Christopher Dywik (KD) och Fredrik 
Sjömar (KD) om att införa porrfilter på Kalmarbygdens 
skolor 
Dnr KS 2018/0836 

Handlingar 
Utdrag ur barn- och ungdomsnämndens protokoll den 21 november 2018, § 
80. 
 
Barn- och ungdomsförvaltningens skrivelse den 13 november 2018. 
 
Utdrag ur Södermöre kommundelsnämnds protokoll den 21 november 2018, § 
69. 
 
Södermöre kommundelsförvaltnings skrivelse den 14 november 2018. 
 
Motion. 

Bakgrund 
Christopher Dywik (KD) och Fredrik Sjömar (KD) föreslår i en motion att 
kommunfullmäktige ska besluta att Kalmar kommun ska installera ett porrfilter 
på datorerna i Kalmarbygdens skolor. 
 
Barn- och ungdomsnämnden har tillsammans med Södermöre kommundels-
nämnd tagit fram ett förslag till yttrande över motionen. Av yttrandet framgår 
bland annat följande: 
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”Kalmar kommun har, sedan tidigare, filter (NetClean) installerat på samtliga i 
kommunen förekommande nätverk, i syfte att förhindra och upptäcka 
eventuellt direkt lagstridigt digitalt sexuellt material med övergrepp på barn. 
Detta filter fungerar på alla digitala enheter som är ansluta till kommunens 
nätverk, antingen trådat eller trådlöst (WiFi) och som används i skola, förskola 
och andra kommunala enheter. 
 
Det är viktigt att inte enbart tillfälliga filter existerar, utan framförallt att sunda 
värderingar och beteenden etableras bland annat då majoriteten av elevers 
digitala närvaro sker utanför skolmiljön. 
 
Dock, används en digital enhet i hemmet eller ansluts med internetdelning via 
en mobiltelefon finns inte detta skydd.” 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att barn- och ungdomsnämndens yttrande ska 
utgöra svar på Christopher Dywiks (KD) och Fredrik Sjömars (KD) motion 
om att införa porrfilter på Kalmarbygdens skolor. 
 
Motionen ska härmed anses besvarad.  
 

§ 127 

Redovisning av utredning av möjligheten att tillskapa 
platser i härbärge/stödboende för hemlösa 
Dnr KS 2018/0989 

Handlingar 
Utdrag ur socialnämndens protokoll den 25 september 2018, § 159. 
 
Socialförvaltningens skrivelse den 17 september 2018. 
 
Idéburet – offentligt partnerskap. 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige har gett socialnämnden i uppdrag att tillsammans med 
frivilligorganisationer utreda möjligheten att tillskapa platser i härbärge/ 
stödboende till hemlösa. 
 
Sedan tidigare finns uppdrag att ta fram underlag till förslag om utformning av 
stödboende. Det är konstaterat att behov av stödboende finns för att utgöra en 
kompletterande del i vårdkedjan för personer med missbruk.  
 
I utredningsuppdraget har även frågan om kommunens ansvar för EU-
migranter som inte kan ordna bostad på egen hand ingått. 
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Överläggning 
Cecilia Frid, socialförvaltningen, redovisar utredningen om möjligheten att 
tillskapa platser i härbärge/stödboende för hemlösa.  
 
Enligt utredningen framgår det att socialnämnden för tillfället utreder 
möjligheten att starta upp ett stödboende. Detta är nu redan på gång och i 
december startade socialnämnden upp ett stödboende med 6 permanenta 
platser och 4 korttidsplatser. En utbyggnad av fler platser är möjligt på sikt. 

Beslut 
Arbetsutskottet fattar inte något beslut med anledning av informationen.  
 

§ 128 

Verksamhetsbidrag år 2018 för socialnämnden 
Dnr KS 2018/1153 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 5 december 2018. 
 
Utdrag från socialnämndens protokoll den 23 oktober 2018, § 179. 

Bakgrund 
Socialnämnden har tidigare beviljat 100 000 kronor till föreningen 
Drömhotellet som bedrivit verksamhet för målgruppen asylsökande ungdomar 
som är över 18 år och studerar på gymnasieskola i Kalmar. Drömhotellet har 
nu avvecklat sin verksamhet. 
 
Rädda Barnens Riksförbund har ansökt och av socialnämnden fått beviljat 
bidrag för boendelösningar och psykosocialt stöd för asylsökande ungdomar 
som är över 18 år och studerar på gymnasieskola i Kalmar. Beloppet är på  
140 000 kronor och ska gå till lokalkostnader, omkostnader och samordnare 
under perioden september till december 2018. Flertalet av de ungdomar som 
Rädda Barnen har för avsikt att stödja har tidigare varit placerade i Kalmar som 
ensamkommande barn.  
 
Sveriges regering har vid två tillfällen betalat ut tillfälliga kommunbidrag för att 
möjliggöra för kommunerna att på egen hand, eller genom att stötta ideella 
krafter, hjälpa ensamkommande barn som fyllt 18 år och hamnat i en långvarig 
asylprocess. Kalmar kommun har för år 2018 fått 2 288 349 kronor. Pengarna 
har i huvudsak använts till ensamkommande barn som har haft särskilda skäl 
eller behov av att bo kvar i sitt stöd- eller HVB-boende. I juni 2018 beslutade 
regeringen om en förstärkning av det tillfälliga kommunstödet för ensam-
kommande unga asylsökande. Kalmar kommun fick då 482 433 kronor. 
 
I driftredovisningen hanteras det särskilda kommunbidraget, i likhet med andra 
generella statsbidrag, under finansförvaltningen som enbart kommun-
fullmäktige har rådighet över. Då det sökta beloppet om 240 000 kronor ryms 
inom kommunledningskontorets befintliga budgetram föreslås att arbets-
utskottet beviljar socialnämnden dessa medel.  
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Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bevilja socialnämnden 240 000 
kronor för boendelösning och psykosocialt stöd för asylsökande ungdomar 
som är över 18 år och studerar på gymnasieskola i Kalmar.  
 
Åtgärden ska finansieras inom kommunledningskontorets befintliga 
budgetram.  
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